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                                                          Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Diskusija vezano za nadoknadu izgubljenih časova od štrajka nastavnika;  

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 
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2. Diskusija vezano za nadoknadu izgubljenih časova od štrajka nastavnika; 

 

Ismajl Kurteshi, rekao je da razlog za ovaj zajednički sastanak je pronalaženje jednog rešenja za 

nadoknadu izgubljenih časova. Stav komisije je poznat za sve, a koji je za nadoknadu časova 

izgubljenih tokom štrajka. U nastavku Kurteshi je rekao da je komisija iznenađena stavom 

USONK-a za ne nadoknadu časova. Komisija smatra da se sastanak treba održati bez prisustva 

medija, kako bi se slobodnije razgovarali i da bude više prostora za dostizanje sporazuma, dok 

nakon završetka sastanka izaći ćemo s saopštenjem za medije.   

 

Shyqyri Bytyqi, ministar MONT-a, rekao je da odluka za nadoknadu časova je doneta nakon 

konsultacija koje su imali s ODO-m, Savetom roditelja i stručnjacima za obrazovanje, kako bi se 

našao najbolji način za nadoknadu časova.  Kao ministarstvo bilo smo otvoreni i za USONK. 

Pozvali smo ih na dva sastanka, gde smo iskazali spremnost za pronalaženje jednog rešenja i 

zahtevali smo da ukoliko USONK ima neki  bolji predlog, mi smo spremni za modifikaciju 

odlike o načinu nadoknade časova. Na prvom sastanku kojeg smo imali sa sindikatom, primetili 

smo volju za pronalaženje rešenja problema, dok na drugom sastanku, koji je bio službene 

prirode, stvari su se promenile jer su došli s novim stvarima, novim uslovima čas i s uslovima 

koji se ne tiču ministarstva obrazovanja, kao što je zahtev za koeficijent. Trenutno smo u situaciji 

gde nemamo dovoljno prostora da išta više uradimo. Spremni smo da nađemo što bolje rešenje 

zbog učenika. Danas smo u hitnoj situaciji, koja zahteva hitno rešenje za nadoknadu časova, 

stoga ukoliko USONK ne želi da bude deo ovog rešenja, ministarstvo će trebati zahtevati od 

strane ODO-a da ispune raspored časova.  

 

Vjollca Shala, rekla je da su bili i da su za saradnju sa svim institucijama Kosova kada se tiče 

učenika. Na zadnjem sastanku USONK-a predložili smo da se povuče odluka ministra za 

nadoknadu časova, međutim, takva stvar se nije desila, osim toga ne vidi da je razumno da se 

sastane sa svojim partnerima u cilju rešavanja stvorene situacije. Odluku ministarstva su poslali 

sudu i očekuju odluku koju će poštovati kakva god bila. USONK je izašao s novim zahtevom 

vezano za prepravku koeficijenta u Zakonu za plate za nastavnike nastavnog ciklusa od I-V 

razreda, stoga USONK očekuje ostvarivanje ovih dva zahteva, kako bi se onda izvršila 

nadoknada izgubljenih časova.  

 

Besa Halili-Krasniqi,  rekla je da je ova školska godina bila doista teška za roditelje, učenike i 

sve odgovorne institucije, ali naravno i za USONK. Žalosno je što se ove teme ne diskutuju 

blagovremeno i ne garantuje se kvalitetno školovanje za našu decu. Tokom štrajka, mi smo 

podržali nastavnike vezano za zahtev koji su imali za povišicu plate, ali nismo mislili da će da 

nastane problem u pitanju nadoknade časova, jer smo mislili da će se isti nadoknaditi.  

Besa Halili-Krasniqi osporila je zakonsku osnovu na koju se poziva USONK za ne nadoknadu 

časova, posetivši ih da su se nastavnici platili za vreme dok su bili u štrajku. Rekla je da Savet 

Roditelja Prištine je očekivao veću dinamiku rada u cilju postizanja jednog sporazuma, a nakon 

svih ovih odlaganja izgubio se smisao i za nadoknadu. Učenici će biti preopterećeni sa 

nadoknadom 15 dana jer smo već pri kraju školske godine. Ona je pitala USONK da li treba 

obrazovanje i edukacija dece biti talac sudskih odluka, jer ranije su bili sudovi koji su i 

zabranjivali nastavu a vi ste rizikovali svoj život da se deca edukuju.  

 

Blerim Mehmeti, rekao je da smo spremni da zamenimo zadnju nedelju nastave ukoliko 



poslanici imaju volje da izmene i dopune zakon, za promenu koeficijenta od 1 do 5, i da se 

izjednače s koeficijentom 6 do 9. Školska godina neće biti ugrožena ukoliko je materija izrađena 

preko 75% i tada se ta godina smatra validnom.  

 

Ismajl Kurteshi, rekao je da iz diskusija sa predstavnicima USONK-a predstavljena su dva 

zahteva; jedan gde su odlučili da čekaju odluku suda i drugi, ako se preduzmu koraci od strane 

poslanika da se izmeni zakon o platama biće nadoknađeni časovi samo za jednu nedelju nastave. 

Zabrinjavajuća je činjenica da USONK nalazi razlog ne održavanje nastave, nekad kod 

ministarstva, drugi put kod poslanika, ali na kraju za sve ovo deca su ta koja ispaštaju, s kojima 

niko nema prava da se igra.  

Što se tiče zahteva za povećanje koeficijenta za nastavnike, kao komisija smatramo da se prema 

ovoj kategoriji izvršila nepravda i slažemo se da nađemo mogućnost izmene i dopune zakona o 

platama ili na neki drugi način.  

 

Teuta Haxhiu, rekla je da sve što je htela reći je navela predstavnica roditelja. Ovo što USONK 

radi je za lične interese, zauzeti su s obukama i visokim prihodima od nekoliko izvora. USONK 

nikada nije razmišljao o dečijim interesima, za poboljšanje njihovih usova, nikada nije 

razmišljalo kako delovati za 420 bolesnih nastavnika. USONK nikada do sada nije navelo pitanje 

diskriminacije u koeficijentu za nastavnike I-V razreda, ovo nisu naveli niti tokom razmatranja 

Nacrt zakona o platama pred relevantnoj komisiji.  Inicirajući Savet nastavnika od I-V razreda na 

sastanku s Komisiju izrazili su svoju spremnost za nadoknadu časova, nezavisno od 

diskriminacije u koeficijentu koja im je učinjena. Oni su pred komisijom dostavili peticiju, dok 

USONK nikada do sada nije digao glas za njih, dok danas dolazite sa zahtevom koji nije novost 

za nas poslanike.  

Drugi zahtev koji imate jeste da ministar povuče odluku, ali ko je poslodavac u ovom slučaju? 

Ono što ju je najviše iznenadilo jeste izjava predsednika USONK-a, kada je rekao da da je bilje 

da se jedna godina izgubi nego nekoliko. Drugo što ste naveli jeste da ako se ostvari 75% plana i 

programa nastave onda je ta godina validna, ovo je užasno, pa onda pričate o poslanicima. U 

Đakovici preko 90% nastavnika izlaze na posao tako da nije istina kada kažete da nastavnici ne 

idu na posao.    

 

Luljeta Veselaj Gutaj, naglasila je da cilj ovog sastanka je da se nađe zajedničko rešenje a ne da 

se stvore još više problema, jer svako snosi posledice za svoje izjave. Krajnje je vreme da se 

nađe rešenje i stoga htela bi da nakon ovog sastanka izađemo svi, zajedno s ujedinjenim stavom. 

Imali smo nekoliko sastanaka s stručnjacima iz oblasti obrazovanja, kako bi smo znali koje će 

biti rešenje. U načelu rekla je da je podržala odliku ministra obrazovanja za nadoknadu časova, 

stav koji još drži, stoga vezano za prevazilaženje ovog stanja, predložila je da za nadoknadu 15 

izgubljenih dana, prva nedelja se može nadoknaditi ako se odrekne od nekoliko praznika, kao što 

su Dan ustava 9. aprila, 22. i 28. april su katolički i pravoslavni uskrsi, kao i 1. i 9. maj.   

 

 

Druga nedelja, slažem se sa USONK-om da se produži za nedelju dana nastava na kraju godine, 

a treća nedelja da bude prema individualnom planu, prema školskim specifikacijama, gde je 

dovoljno imati jedan čas više dnevno, i sve ovo da se postigne u harmonizaciji s roditeljima. Ono 

što ste zahtevali vezano za koeficijent nastavnika I-V nivoa, je nešto zabrinjavajuće za sve. Mi 



smo da se poveća koeficijent za ove nastavnike, ali ne možemo ništa uraditi dok ne stupi na 

snagu zakon. Danas bi bilo dobro da dođemo s rešenjem iz ovog sastanka radi dece. 

 

Albulena Balaj-Halimaj, rekla da se inat treba ostaviti sa strane i da počnemo s radom, kako bi 

smo našli rešenje. Ona je citirala i reči predstavnice Saveta roditelja, gde je rekla „postojali su i 

odluke sudova koji su zabranili nastavu, ali vi ste nastavili s radom“, ovo je velika poruka data 

od strane roditelja. Ne treba da vas mnogo brine izjava jednog poslanika. Bilo bi zabrinjavajuće 

ukoliko bi ta izjava bila od strane jednog političkog subjekta ili nekoliko njih. Ako je ministar 

otvoren za novi sporazum i sindikata zahteva da se povuče od odluke, onda, svakako da će se 

povući odluka kako bi se nova donela.  Kao komisija sastali smo se s nastavnicima nivoa I-V 

razreda, i obećali smo im da ćemo se baviti pitanjem povećanja koeficijenta za njih, nezavisno 

što USONK nije trebalo da prihvati jedan takav diskriminatorni sporazum.  Lično ću podržati 

inicijativu za početak postupaka za izmenu i dopunu zakona o platama, nezavisno od toga što 

nije prikladan trenutak. Tražim da izađemo s zajedničkim stavom iz ovog sastanka i podržavam 

predlog poslanice Veselaj-Gutaj o nadoknadi izgubljenih časova.  

 

Mufera Şinik, rekla je da USONK izjavljuje da je za da pomogne obrazovanju, ali kako se može 

pomoći obrazovanju kada su učenici za tri nedelje izgubili 100 časova, možda i više i nadoknada 

ovih časova se uslovljava s povećanjem koeficijenta koja stvar je sramota. U vreme štrajka 

USONK-a bilo je podrške od strane poslanika, ministra i Saveta roditelja, dok danas vas pozivam 

da nas ne ometate, jer škole nisu fabrike, ne proizvode cipele niti košulje i tih 100 časova se 

trebaju nadoknaditi, stoga zahteva da ministar uradi ono što je nužno, a to je nadoknada časova.   

 

Driton Çaushi, rekao je da ovaj sastanka komisije je organizovan u cilju da se nađe jedno rešenje, 

ako izađemo od onoga što predstavljamo i pričamo kao obični građani ove Republike, svesni 

smo o slabom kvalitetu obrazovanja, zbog svega što se desilo pre, tokom i nakon rata. Iz novih 

istraživanja, navodi se da Kosovo održava 70 časova manje od zemalja EU-a, rezultati PISA 

testa su pokazali nivo kvaliteta u obrazovanju, onda ima i drugih izveštaja gde se navodi da 

kosovski učenici su 7 godina iza svojih vršnjaka. Greška je napravljena kada USONK je 

prihvatio i potpisao jedan takav sporazum, a gde komisija nije uopšte bila obuhvaćena. Jedan 

način nadoknade časova može biti i produženje dana nastave, ako je takva stvar moguća. Ovde 

vidim da nedostaje volja USONK-a i prema izjavama koje ste dali tokom štrajka, niste rekli da 

nećete nadoknaditi izgubljene časove. A kada kažete da očekujete odluku suda, ne dolazi u obzir 

nadoknada časova jer znamo koliko znaju trajati ovi sudski postupci.   

 

Valentina Bunjaku-Rexhepi, rekla je da smo došli do teškog položaja, stoga za ovu situaciju je 

neko odgovoran i treba da polaže račune. USONK nije trebalo da pravi sporazum s Premijerom i 

Predsednikom Skupštine jer ovo je posao Ministarstva obrazovanja. Izgubljeni časovi nikada se 

ne mogu nadoknaditi na najbolji mogući način, to se pokazalo i u prethodnim iskustvima.  

Prvenstveno, nije trebalo da dođe do ovoga, u stvarnosti kada smo povećali za sebe plate, za 

ministre zašto onda ne i za nastavnike. Zahtev za povećanje koeficijenta od strane nastavnika je 

legitiman. Razlika između koeficijenta između nivoa I-V i onog VI-IX, nije naša greška, već 

samo USONK-a. I ja kao što su naveli ranije kolege,  za sam da se reguliše ovaj koeficijent, ali u 

ovom trenutku je to problematično. Pošto je sindikat zahtevao da ministar povuče svoju odluku, 

onda nek to i uradi ministar i neka sindikat nastavi s svojim poslom, a u međuvremenu slažem se  

sa predlogom Luljete i za koeficijent sarađivaćemo svi.  



 

Ismajl Kurteshi, na kraju sednice konstatovao je da komisija zahteva od strane USONK-a da se 

nadoknade časovi, Savet roditelja ima isti zahtev, a takođe i ministarstvo ima isti stav, što 

podrazumeva da sve tri strane su istog mišljenja. Druga konstatacija je da zahtevi USONK-a su 

ispunjeni. Prvi zahtev za povlačenje odluke, i ministar se danas izjavio da je otvoren da povuče 

svoju odluku, i ovo je bio zahtev kako bi USONK vršio nadoknadu časova.  Drugi zahtev jeste 

da se počne s izmenama i dopunama Zakon o platama i mi kao komisija smo doneli odluku da 

pokrenemo tu radnju, s amandmanom o jednakosti nastavnika za prvi do peti razred. Ove ste 

zahteve imali i ovi su zahtevi ispunjeni. Predlog poslanice Luljeta, je vrlo dobar predlog, koji 

trebate imati na umu. Na kraju zahtevam od USONK-a da pozove upravni odbor i da im 

predstavi situaciju i vaše ispunjene zahteve kao i naše zahteve i planove, na taj način da se 

nastava nadoknadi. Spreman sam da u ime komisije, izjavim pred medijama, da ćemo pokrenuti 

izmene i dopune zakona o platama, da je ministarstvo obrazovanja za, drugi sporazum i da 

USONK će pozvati sednicu odbora gde ćete razmotriti zahteve, ali i da ste dobili obećanje da će 

se ova dva vaša zahteva ostvariti. Ovo je najracionalnije rešenje iz ovog sastanka, šta god 

drugačije uradili pokazaćemo se neodgovornim prema roditeljima.  

  

Shyqyri Bytyqi, ministar, rekao je da ministarstvo ne radi niti donosi odluke na inat. Odluke koje 

se donose od strane ministarstva  su u okviru odgovornosti koje ima na osnovu zakona na snazi. 

Prvu odluku koju smo doneli bila je u saradnji sa ODO-om, ako se povuče odluka opet moramo 

doneti jednu nov, o načinu kako ćemo se dogovoriti za nadoknadu časova. Rekli smo i ranije, 

bilo koji način koji je dobar za nadoknadu časova, podržaćemo ga, tako da se slažem s vašim 

predlogom ali samo da budemo jasni mi se obavezujemo da donesemo odluku. 

 

Vjollca Shala, rekla je da je dobro što je ministar spreman da povuče odluku, ali ovo je bio 

zahtev i sa prethodne sednice. USONK ima zahteve za povećanje koeficijenta za nivo I-V 

razreda, kako bi bio jednak sa onim nivoom od VI-IX razreda. Rečeno je da sindikat vrši pritisak 

na nastavnike, a to nije istina jer niti u jednom trenutku USONK ne vrši pritisak na nastavnike.  

Što se tiče inicijative za izmene i dopune zakona o platama vezano za koeficijent, mi moramo 

videti da li je koeficijent promenjen a ne samo da postoji inicijativa i ako se ispune ovi uslovi, 

USONK je spreman da nadoknadi jednu nedelju nastave na kraju školske godine.  

 

Arbër Gecaj, rekao je da iz diskusija se vidi da USONK nema volje da se nađe rešenje, stoga 

treba da nađemo jedno drugo rešenje između nastavnika i ODO-a obuhvatajući i ove zahteve 

sindikata.  

 

Ismajl Kurteshi, u zaključku sednice rekao je da komisija ne isključuje nijednu stranku. Došli 

smo do zaključka, gde dva zahteva USONK-a si ispunjena, jedan plan rada je predložen, stoga 

naše zahteve prosledite upravnom odboru i komisija će početi postupke u trenutku kada nam to 

zakon dozvoli.   

 

Sednica se završila u 12.00 časova. 

 

Pripremilo: 

Osoblje za podršku komisiji. 

                                                                                                   Predsednik komisije,  



                                                                                                    ---------------------------   

                                                                                                         Ismajl Kurteshi 


